
Referat - Landsbylaugsmøde 12.4.23

Indkaldte: Mette Brynnum (VB11), Andreas B. Elkjær (VB58), Mayu Lund (Brovej
4D), Helle Theill (FV 7), Kasper Thomsen (FV 9), suppleant Jytte Bram (FV 3) og
suppleant Inger Koch (Brovej 9).

1.Velkommen til Helle og Inger – de nye medlemmer i bestyrelsen

2.Konstituering - valg af skatmester og skriver

● Som skatmester vælges Mayu
● Som skriver vælges Andreas

3.Gennemgang af e-mail, drev og hjemmeside

4.Trafik – Opfølgning på vejadgang til Dyskærgård via Frb.vej

Det er nødvendigt med en opfølgning på byrådets beslutning om fortsat dialog med
Vejdirektoratet. Indtryk af, at der ikke sker noget. Vi kontakter Grundejerforeningen
Veddelev Mølle for fælles indsats.

Fokus på byggefasen: Ind/udkørsel?

Fra hjemmesiden (https://veddelevfjordenge.dk/#qa):

Skal de store lastbiler køre til Dyskærgaard med byggemateriale gennem Veddelev Fjordenge?

Nej, i byggeperioden forventer vi at benytte os af adgangen via Frederiksborgvej.

Drøftelse af samarbejdet med trafikforvaltningen. Der er behov for kontakt til
trafikchef/forvaltning og/eller politikere med fokus på området.

5.Opfølgning på hastighedsregulering i Bygaden

Roskilde Kommune/Byrådet luftede mulighed for hastighedsregulering ifm. grusvejen
til Dyskærgård. Opfølgning med politikerne – ønske om at få del i ekstra pulje. Det
undersøges, om der er mulighed for hastighedssænkning uden fysiske
hastighedsreguleringer.

https://veddelevfjordenge.dk/#qa


6.Næste skridt på krydset VB/Baunehøjvej

Står på kommunens plan for 2023. Vi bliver indkaldt til møde, når de når til
planlægningen. Udkørslen fra Svaleøvej er også kommet med.

7.Kommende aktiviteter

● Vejfest 10.6.
● Store Badedag 6.8., samarbejde med VBGF
● Fællesspisning i efteråret – 1. eller 8. september, afhængig af Miraculix.
● Byvandring med lokalhistoriker? Naturformidler? Roskilde Museum? Ift. fund?
● Julebanko - dato følger
● Julearrangement på Møllegård. December (Vigtigt, ikke at være i konflikt med

banko)
● Fastelavn 11.2.24 – samarbejde med VBGF

8. Eventuelt

1) Politikere og forvaltning kan have svært ved at se, hvorfor Veddelev skal
repræsenteres af 3 foreninger. Drøftelse af fælles talerør mellem de tre
foreninger ift. kommunen. Mulighed for at vende enigheder og uenigheder ved
halvårlige møder. Mette vender mulighederne med Veddelev Mølle, Kasper
med VBGF.

2) Landsbyernes Dag – hvert andet år på rådhuset.
Mayu deltog ved seneste møde. Der forsøges med nye former for at forbedre.
Oplæg med planer for Roskildes udvikling de næste år. Stande, temaer.
Mødes med andre landsbyer. Snak med Plan- og Teknikudvalg. Konsulent
med speciale i borgerdialog. God mulighed for dialog og sparring.
Links til puljer, der kunne være relevante at søge, hvis man har en god idé til
at gøre landsbyen til et bedre sted at bo:
https://www.roskilde.dk/da-dk/fritid-og-faellesskaber/faellesskaber/landsbyrad/

3) Punkt på næste møde: Facebookgruppen ”Veddelev Landsbylaug” – hvem
skal være medlemmer? Skal der ”ryddes op”?

https://www.roskilde.dk/da-dk/fritid-og-faellesskaber/faellesskaber/landsbyrad/

